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§ 1 

Frågor och synpunkter från allmänheten 

 

Flera mötesdeltagare tog upp frågan om förslag till detaljplan för Embla 1, där en ny 

Montessoriskola planeras. Flera ansåg att den planerade skolbyggnaden är alltför stor 

och inte heller arkitektoniskt anpassad till den omgivande miljön. Man menade att det 

borde gå att hitta en alternativ plats för att uppföra en ny skolbyggnad.  Flera framhöll 

vikten av att värna om den nuvarande parkmiljön, särskilt som det inom stadsdelen 

Norrmalm finns förhållandevis få park- och grönområden men också med tanke på att 

parken nyligen genomgått en kostsam upprustning. Parken används flitigt av både när-

liggande förskolor och barnfamiljer och den planerade skolbyggnaden skulle begränsa 

möjligheterna att nyttja parken för lek och rekreation.  

 

En mötesdeltagare tog upp frågan om att Socialstyrelsen upphävt sina tidigare före-

skrifter om s.k. begränsningsåtgärder och undrade vad detta innebär för äldreomsorgen.  

Verksamhetscontroller Katarina Jonsson förklarade att detta bl.a. betyder att det inte 

längre är tillåtet att spänna fast eller låsa in äldre. Det pågår dock ett arbete inom 

Socialdepartementet för att se över hur man exempelvis ska lösa frågan om att söka 

förhindra att äldre med demenssjukdom på egen hand kan ge sig av från sitt äldre-

boende. 

 

Louise Lindström, ordförande i Norrmalms handikappråd, refererande till det protokoll 

som förts vid rådets senaste möte där man bl.a. lämnat synpunkter och ställt en del 

frågor med anledning av flera av de ärenden som behandlas på dagens nämndsamman-

träde, i första hand ärende 4 – Revisorernas årsrapport 2009. Louise Lindström 

informerade också om den informationsdag rådet, i samarbete med stadsdelsnämnden, 

kommer att anordna den 1 september med temat ”Tillgänglighet är inte bara trösklar 

och trottoarer”.  

 

 

  ______________________________ 
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§ 2 

Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering  

 

Sammanträdet inleddes med att ordföranden Hanna Broberg (M) tackade Anders 

Lindgren för hans engagemang och det fina arbete han gjort som chef för parkmiljö-

gruppen norra innerstaden. Anders Lindgren går nu i pension.  

 

Ledamoten Tara Twana valdes, att jämte ordföranden Hanna Broberg (M), justera 

dagens protokoll. Justeringen äger rum den 29 juni 2010.  

 

Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde den 20 maj 2010 justerats 

den 25 maj.    

 

 

  ____________________________ 
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§ 3 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning  

 

Ordföranden Hanna Broberg (M) informerade om att omedelbar justering begärts i 

ärende 3 - Gemensam upphandling av sommargårdsverksamhet.  

 

Ordföranden informerade vidare om att dagordningen utökats med ett ärende – Krav 

och anmodan om rättelse vad gäller den verksamhet Digni Care AB bedriver vid 

Vasens vård- och omsorgsboende.  

 

Vice ordföranden Lars Arell (S) anmälde en skrivelse från Socialdemokraterna 

angående samverkan med landstinget.  

   

Vidare anmäldes en inbjudan till Äldreomsorgsdagarna.  

 

Dagordningen fastställdes.  

 

 

  _____________________________  
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§ 4 

Gemensam upphandling av sommargårdsverksamhet (kollo)  

Diarienummer 2.2.2.-293/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1.   Stadsdelsnämnden deltar i den för Stockholms stad gemensamma 

upphandlingen av sommargårdsverksamhet (kollo).   

 

2.   Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att vidaredelegera  

till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att för nämndens räkning 

genomföra upphandling av sommargårdsverksamhet (kollo) 2011-2012,  

inklusive framtagande av underlag, annonsering, prövning och 

utvärdering av inkomna anbud samt framtagande av tilldelningsbeslut 

och tecknande av avtal.  

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Vice ordföranden Lars Arell m.fl. (S), ledamoten Yildiz Kafkas (MP) och ledamoten 

Hans Enroth (V) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 

2010.  

 

Serviceförvaltningen har inbjudit samtliga stadsdelsnämnder att delta i en gemensam 

upphandling av sommargårdsverksamhet (kollo). 

 

Förvaltningen tycker att det är angeläget att kunna erbjuda barn och ungdomar   

möjlighet till kollovistelse och föreslår att nämnden beslutar att delta i  

upphandlingen. Vidare föreslås att stadsdelsdirektören får i uppdrag att vidare- 

delegera beslutanderätten vad gäller genomförandet av upphandlingen till chefen  

för serviceförvaltningen.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Lars Arell (S) föreslog, med instämmande av ledamoten Yildiz 

Kafkas (MP), att ärendet skulle återremitteras.  

 

       

Forts.  
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Ledamoten Hans Enroth (V) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Hanna Broberg (M) tog först upp frågan om återremiss och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat att ärendet skulle avgöras idag. Ordföranden föreslog  

därefter att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

 

Reservationer  

Vice ordföranden Lars Arell m.fl. (S) och ledamoten Yildiz Kafkas (MP) ansåg att  

stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:   

 

1. Återremittera ärendet för kompletterande beredning.  

 

2. Därutöver anföra följande:   

 

Vi tycker det är mycket angeläget att erbjuda barn och ungdomar möjlighet 

till kollovistelse. Beslut kan dock inte fattas med det underlag som stads-

delsnämnden har till förfogande. I underlaget saknas väsentliga uppgifter 

såsom hur många ungdomar som efterfrågar och erbjuds plats i sommar-

gårdsverksamhet samt vilka kostnader det innebär för barn och ungdomar 

som får möjlighet att delta i verksamheten. 

 

Ledamoten Hans Enroth (V) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:   

 

1. Avslå förvaltningens förslag till beslut.  

 

2. Därutöver anföra följande:  

 

Västerpartiets förslag till beslut grundar sig på vår uppfattning att stadens 

verksamheter ska drivas i egen regi.  

 

 

   ______________________________ 



S NORRMALMS STADSDELSNÄMND 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM 2010-06-23 

 

 

 

Justerarnas signatur 

Blad 7 

7 

 

 

§ 5 

Revisorernas årsrapport 2009 för Norrmalms stadsdelsnämnd – remiss från 

stadsrevisionen 

Diarienummer 1.4.-223/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) anmälde ett särskilt uttalande.   

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 4 juni 

2010.  

 

Stadsrevisionen har överlämnat revisionsberättelse för 2009 till stadsdelsnämnden för 

yttrande. Revisionskontoret bedömer att det ekonomiska och verksamhetsmässiga 

resultatet är tillfredsställande samt att stadsdelsnämndens styrning, uppföljning och 

kontroll är tillräcklig. Nämnden har i huvudsak nått de av kommunfullmäktige 

beslutade målen för verksamheten. Revisionskontoret bedömer också att bokslut och 

räkenskaperna i huvudsak är rättvisande. 

 

Nämndens interna kontroll är tillräcklig men utvecklingsområden finns. Säkerheten i 

nämndens ekonomiska prognoser har varit god vad gäller nettokostnader däremot bör 

prognoserna utvecklas vad gäller kostnader och intäkter.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lämnade följande särskilda uttalande:   

 

Vi tycker det är otillfredsställande att Norrmalm inte uppfyller kommun-

fullmäktiges mål för En hållbar livsmiljö ska värnas och utvecklas. 

Andelen storkök/storhushåll i stadsdelens verksamhet som sorterar ut 

matavfall och andelen förnyelsebara drivmedel i egna/leasade fordon 

uppfyller inte kommunfullmäktiges verksamhetsmål.  Det är viktigt att det 

biologiska avfallet sorteras ut så att satsningen på biogas kan fortsätta. Det 

är också en lätt åtgärd att enbart leasa och köpa in fordon som går på 

förnyelsebara drivmedel.  Här borde Norrmalm inta en tätposition istället 

för att hamna på efterkälken.    

     Forts.  
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Vi instämmer även i revisorernas synpunkter om att den interna kontrollen 

bör utvecklas och risk- och väsentlighetsanalyser på enhetsnivå genom-

föras. 

 

  _____________________________  
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§ 6  

Förhållandena i den verksamhet Digni Care AB bedriver på uppdrag av 

Norrmalms stadsdelsnämnd – remiss från Socialstyrelsen 

Diarienummer 1.4.-294/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) och ledamoten Hans Enroth (V) reserverade sig  

mot beslutet.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 23 juni 

2010.  

 

Socialstyrelsen har begärt yttrande från nämnden med anledning av en anmälan 

angående Vasens vård- och omsorgsboende. I anmälan uppges bl.a. att det råder brist  

på medicinsk kompetens, utbildad personal, att det finns brister i bemötandet av de 

gamla och misstanke om ekonomiska oegentligheter.   

 
Förvaltningen har kontinuerligt följt upp verksamheten och anmodat Digni Care AB  

att, senast den 30 juni, inkomma med en handlingsplan som visar vilka åtgärder som 

kommer att vidtas för att säkerställa att verksamheten bedrivs i enlighet med de 

utfästelser som gjorts i anbudet.   

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lade, med instämmande av ledamoten Hans Enroth (V)   

fram ett förslag till beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.   

 

Beslutsgång  

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdels-

nämnden hade beslutat i enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Reservation  

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

 

 

       

Forts. 
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1. Med anledning av Digni Care AB:s allvarliga åsidosättande av sina 

åtaganden upphäva avtalet med företaget. 

 

2. Därutöver anföra följande: 

 

Verksamheten brister i flera grundläggande åtaganden som finns med i 

anbudsunderlaget och avtalet som entreprenören har åtagit sig. 

 

Det har funnits tillräckliga skäl för att förvaltningen/nämnden hade kunnat 

skärpa uppföljningen i ett tidigt skede. Den s.k. granskningsrapportens 

analys av verksamheten stämmer i många delar överens med uppgifter 

som vi i nämnden fått kännedom om genom de anhöriga, men dessa 

konstateranden i rapporten från den 3-4 mars avspeglas inte tillräckligt 

 i åtgärdskraven och tidsfristen, även för de enklare åtgärdskraven, sätts 

alltför långt. Till exempel ”Säkerställa att den sociala och medicinska 

dokumentationen förvaras i låsta brandsäkra skåp” tar tre månader 

(åtgärdskrav, senast den 30 juni). ”Upprätta rutiner för hur sköterskorna 

ska utreda och behandla inkontinens” tar sju månader (åtgärdskrav, senast  

den 30 september). ”Förbättra gemensamhetsutrymmena så att de mer 

liknar karaktären av de boendes hem” tar sju månader. ”Komplettera 

ledningssystemet med lokala rutiner” tar sju månader (vilket borde vara 

klart redan vid starten den 1 juli 2008). ”Vidare utveckla vårdplanerna” 

o.s.v.  

 

Avtalet mellan Digni Care AB gäller fr.o.m. den 1 juli 2008 t.o.m. den  

30 september 2011. Efter att mer än halva avtalstiden gått ut kvarstår 

allvarliga brister i verksamheten och vi får fortfarande ursäkter för att 

undvika att avtalet upphävs eller sanktioner mot företaget sätts in. Det 

mest oroväckande är brister i säkerhet, trygghet, den stora personal-

omsättningen och brist på personal när de mest behövs, t.ex. vid 

läggningstider. Det är av stor vikt att företaget har en egenkontrollplan/ 

program som omfattar verksamhetens alla delar. Vi är inte övertygade om 

att så är fallet.  

 

Den 2 februari i år inträffade en tragisk brandolycka på Vasens äldre-

boende, då en rullstolsbunden kvinna fick röka ensam och hennes kläder 

tog eld. Detta ledde till svåra brännskador i ansiktet och en längre tids 

sjukhusvistelse. Enligt uppgifter hade brandlarmet vid tillfället inte 

fungerat. Miljöpartiet har genom två skrivelser begärt en redovisning till 

nämnden av omständigheterna kring denna olycka, men förslaget avslogs 

med hänvisning till sekretess (enskilt ärende) utan att frågan kunde  

 

     Forts. 
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behandlas i nämnden som har det yttersta ansvaret av tillsynen och utan 

att uppge vilket lagstöd som fanns för att ärendet skulle sekretessbeläggas. 

Beklagligt nog nöjde sig majoriteten med att ha en muntlig dragning i 

sociala delegationen som om det inte vore ett allmänintresse av högre 

dignitet som berättigar allmänhetens insyn i verksamheten. I samman-

hanget är det viktigt att tillägga att vid granskningsrapportens fram- 

tagande den 3-4 mars 2010 hade förvaltningen konstaterat att det under  

år 2009, d.v.s. drygt 1,5 år efter Digni Care AB formellt tog över 

verksamheten, inte hade genomförts någon brandövning eller evakuering 

av boende.  

 

Vi anser att företaget brister i sin verksamhet på flera sätt och den polis-

anmälda händelsen om stöld från en döende person är bara en i raden,  

men det allvarligaste är att entreprenören inte kan garantera de boendes 

trygghet och säkerhet, vilket borde räcka för avtalets upphävande.  

 

 

  _____________________________  
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§ 7 

Detaljplan för Embla 1, Hälsingegatan 21 – remiss från stadsbyggnadskontoret  

Diarienummer 1.5.3.-286/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ledamoten Agneta Isacsson (FP) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Ersättaren Cecilia Önfelt (C) anmälde ett yttrande.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14 juni 

2010. 

 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bl. a. Norrmalms stadsdelsnämnd 

angående ett förslag till detaljplan för en ny skolbyggnad för Vasastadens Montessori-

skola vid Hälsingehöjden. 

 

Förvaltningen är positiv till att Vasastadens Montessoriskola utökar sin förskole- och 

skolverksamhet inom Norrmalms stadsdelsområde, eftersom behovet av förskole- och 

skolplatser kommer att öka när Norra Stationsområdet byggs ut. Idag råder brist på 

idrottslokaler inom stadsdelen för barn- och ungdomsverksamhet, varför förvaltningen 

är positiv till en ny idrottshall som ska kunna användas av främst barn och ungdomar i 

stadsdelen. 

  

Vid ett eventuellt bygge av den nya skolan får denna inte inkräkta på nuvarande park-

mark. Det återstår också mycket att bearbeta i utformningen av byggnaden för att den 

ska kunna anpassas till parken och det omgivande stadsrummet. Förvaltningen föreslår 

att det undersöks om det är möjligt att, som ett alternativ till Hälsingehöjden, placera en 

ny Montessoriskola i Norra Stationsområdet med en idrottshall, som även kan nyttjas av 

allmänheten.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att stads-

delsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   

 

      Forts.  
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Beslutsgång  

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdels-

nämnden hade beslutat i enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Reservation  

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

 

1. Förorda stadsbyggnadsnämnden att avstå från planerna att bygga en ny 

skolbyggnad på Hälsingehöjden. 

 

2. Förorda stadsbyggnadsnämnden att undersöka ett annat alternativ, t.ex. 

en ny Montessoriskola i Norra Stationsområdet. 

 

3. Därutöver anföra följande: 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltning har genomfört en gedigen analys av 

konsekvenserna av den föreslagna detaljplanen som syftar till att utöka 

nuvarande Montessoriskolans förskole- och skolverksamhet inom 

Norrmalms stadsdelsområde. Vi tycker liksom förvaltningen att det i 

Norrmalm råder stor brist på idrottslokaler för barn och ungdomar och 

ökande behov av förskole- och skolplatser, men av flera skäl är ett annat 

alternativ i närområdet till Hälsingehöjden att föredra. 

 

Eftersom byggandet av nya Norra Stationsområdet innebär stor inflyttning 

till området skulle förvaltningens resonemang att bygga en helt ny 

Montessoriskola i Norra Stationsområdet med en idrottshall bättre svara 

för det framtida behovet av skola, förskola och idrottshall. Med ett annat 

alternativ till lokalisering kan ett onödigt intrång i den nyligen total-

renoverade Hälsingehöjdens park och förstörelse av den kulturhistoriska 

(gulklassade) byggnaden undvikas. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Agneta Isacsson (FP) lämnade följande särskilda uttalande:  

 

Folkpartiet delar i huvudsak förvaltningens synpunkter, men vill lämna 

följande särskilda uttalande:  

  

Det är utmärkt att Montessori vill utöka inom Norrmalm, men en 

utbyggnad av nuvarande skola vid Hälsingehöjden är inte lämpligt p.g.a. 

bland annat följande: 

 

- Nuvarande byggnad är av kulturhistoriskt värde. 

Forts.  
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- Parken är redan idag liten till ytan. 

- Ingreppet skulle innebära sprängningar och därmed förändringar av 

berggrunden. 

- En fyravåningsbyggnad skulle förmörka omgivningen. 

- Ett glashus skulle bryta mot den nu så harmoniska och vackra 

byggnadsstilen och innebära en förfulning av kvarteret. 

- Kostnaderna för den nyligen upprustade - och av de kringboende  

så uppskattade - lekparken (för 5 mnkr) blir ”bortkastade”. 

- Utökad trafik med risk för trängsel m.m. 

- Storstadsmänniskor behöver parkerna och ljuset – inte minst i ett 

nordligt land som Sverige. 

 

En ny Montessoriskola bör kunna placeras inom Norra Stationsområdet. 

Ett annat alternativ är att undersöka möjligheterna att bygga ytterligare en 

våning på nuvarande byggnad. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Cecilia Önfelt (C) lämnade följande yttrande: 

 

Det är lätt att förstå att Vasastans Montessoriskola vill bygga ut. Stads-

delen kommer i och med byggnationen vid Norra Stationsområdet att 

behöva många nya elevplatser.  

  

Den föreslagna skolbyggnaden tar för sig av stadens allmänna utrymme 

både över och under jord. Mot Hälsingehöjden vill man ta över stora delar 

av den befintliga parken och lekplatsen, som dessutom är nyrenoverad och 

mycket uppskattad.  

  

Man avser att spränga bort det naturliga berget och låta skolans verksam-

heter, såsom kök, matsal, elevuppehållsrum, scen för framträdanden, 

teknik, bild/textil och gymnastiksal ta plats under jord. Tanken är att sedan 

överdäcka det hela med ett betongtak med lanterniner. 

  

Detta innebär ett stort ingrepp i en av Vasastans få parker, dessutom  

med en metod - sprängning - så att den ursprungliga miljön aldrig går  

att återställa. Parken och lekplatsen kommer att vara otillgänglig under 

många månader.  

  

Att planera för ytterligare sprängningar i bostadskvarter där man under  

 

     Forts. 
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Forts. § 7  

 

samma tidsperiod kommer att plågas av sprängningar från Citybanan 

förefaller sakna all omtanke om omgivningen. 

 

Vasastans Montessoriskola vill utöka antalet elever till mer än det dubbla. 

Den nya skolbyggnaden måste utformas så att den inte inkräktar på parken 

- varken över eller under jord. Detta betyder att man måste finna utrymme 

för sin verksamhet inom den föreslagna byggnaden - som redan den är 

mer än en fördubbling av nuvarande byggnad.  

 

 

  ____________________________ 
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§ 8  

Utökad serveringstid för restaurang Rose, Hamngatan 2 - remiss från socialtjänst- 

och arbetsmarknadsförvaltningen  

Diarienummer 1.5.2.-303/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ansökan om alkoholserveringstillstånd för allmänheten mellan kl.11.00 - 

05.00, inom- och utomhus, tillstyrks. 

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 4 juni 

2010.  

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en 

ansökan om utökad serveringstid för restaurang Rose på Hamngatan 2. Förvaltningen 

föreslår att ansökan tillstyrks.   

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta.   

 

Beslutsgång  

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att stadsdels-

nämnden hade beslutat i enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Reservation  

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att 

avstyrka förslaget om utökad serveringstid till kl. 05.00 

 

 

  __________________________________  
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§ 9  

Nytt serveringstillstånd för restaurang O´Learys, Regeringsgatan 113 – remiss 

från socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningen 

Diarienummer 1.5.2.-324/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ansökan om alkoholserveringstillstånd för allmänheten, mellan kl. 11.00 

– 03.00 inomhus och 11.00 – 01.00 utomhus, tillstyrks. 

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 

2010.  

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en 

ansökan om utökad serveringstid för restaurang O´ Learys på Regeringsgatan 113. 

Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks.   

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

 

  _____________________________  
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§ 10  

Alkoholservering på Nobis Hotel, Norrmalmstorg 2-4 – remiss från socialtjänst- 

och arbetsmarknadsförvaltningen 

Diarienummer 1.5.2.-291/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Ansökan om alkoholserveringstillstånd för allmänheten mellan  

kl.11.00 - 03.00, inom- och utomhus, tillstyrks. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 3 juni 

2010.  

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en 

ansökan om tillstånd för servering inom- och utomhus för Nobis Hotel på Norrmalms-

torg 2-4. Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

 

  ______________________________  
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§ 11 

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Protokoll fört vid sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 14 juni 2010 

anmäldes. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

 

  _____________________________ 
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§ 12 

Protokoll från Norrmalms handikappråd  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Ärendet läggs till handlingarna.  

 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att besvara de frågor handikapprådet 

ställt med anledning av revisorernas årsrapport. 

 

Protokoll fört vid sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 21 juni 2010 

anmäldes. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna och att ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att besvara de 

frågor handikapprådet ställt med anledning av revisorernas årsrapport.   

 

 

  _____________________________ 
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§ 13 

Ekonomisk månadsuppföljning för maj med årsprognos för 2010  

Diarienummer 1.2.1.-314/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Anmälan av ekonomisk månadsuppföljning för maj 2010 godkänns. 

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) anmälde, med instämmande av vice ordföranden Lars 

Arell m.fl. (S), ett särskilt uttalande.   

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 

2010.  

 

Månadsprognosen bygger på periodiserat utfall t.o.m. maj 2010 samt en bedömning  

av kostnaderna för resten av året. Totalt beräknas ett underskott på 1,2 mnkr före 

resultatdispositioner och ingen avvikelse mot budget efter resultatdispositioner. En 

fortsatt restriktiv prövning av alla kostnader är en förutsättning för att ha en budget i 

balans vid årets slut. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lämnade, med instämmande av vice ordföranden Lars 

Arell m.fl. (S), följande särskilda uttalande:   

 

Vi kan bara konstatera att budgeten hålls någorlunda i balans genom att  

ta ifrån ena verksamheten och ge till den andra, inte efter de verkliga 

behoven i varje enskild verksamhet. Rapporten visar också att äldre-

omsorgen går med 1,6 mnkr underskott som är ett resultat av mer-

kostnader för övertalighet i samband med verksamhetsövergången av 

kosten och underbudgetering av vård- och omsorgsboende, servicehus  

och hemtjänst. Det visar tydligt att privatiseringarna inte per automatik 

lett till varken besparingar eller kvalitetshöjning i verksamheter. 

 

Även budgeten för ekonomiskt bistånd, som är lagstadgad, går med 0,7 

mnkr underskott. Här finns det flera frågor än svar. Vi känner stor oro 

över de negativa samhällskonsekvenserna av massutförsäkringarna hos 

många människor i vårdbehov.  Ökningen av unga vuxna med psykiska 

problem borde bemötas med aktiva rehabiliteringsåtgärder. 

  __________________________________ 
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§ 14  

Verksamhetsuppföljning av Riddargårdens vård- och omsorgsboende 

Diarienummer 1.2.1.-243/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) anmälde ett särskilt uttalande.   

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 

2010.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lämnade följande särskilda uttalande:   

 

Erfarenheterna från Vasens äldreboende bör föranleda skärpt uppmärk-

samhet även på övriga äldreboenden. De brister som förvaltningen 

redovisar från Riddargårdens vård- och omsorgsboende påminner i  

mångt och mycket om de brister som konstaterats inom Vasen. Även 

tidsfristen för åtgärder är alltför långt satt. Vi ser allvarligt på bristerna  

i dokumentation för socialtjänsten och hälso- och sjukvård. Det är 

oacceptabelt att man inte kan utläsa av dokumentationen om den 

äldre/legal företrädare deltagit vid upprättandet av genomförandeplanen 

och att underskrifter från den äldre/legal företrädare saknas. 

 

 

 

  ______________________________  
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§ 15 

Beslut fattade enligt delegation  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Följande beslut anmäldes:  

 
Diarienummer 

 

Beslutsdatum Beslut  Beslutsfattare 

 

1.5.2.- 190/2010 2010-04-15 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 11.00 och 01.00 

inomhus på Queens Head, Drottning-

gatan 108. 

 

Christina Rapp Lundahl  

 

1.5.2.-211/2010 2010-04-23 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl.11.00 och 22.00 

inom- och utomhus på Macho! Tex-

Mex, Klarabergsgatan 29. 

 

Christina Rapp Lundahl 

1.5.2.-204/2010 2010-04-22 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl.11.00 och 19.30 

inomhus på Helmers Café, Gamla 

Brogatan 13. 

 

Christina Rapp Lundahl 

1.4.-229/2010 2010-04-27 Ansökan om tillstånd för spel på 

värdeautomater på restaurang 

Langolino på Vasagatan 52. Ingen 

erinran.  

 

Monica Fredriksson  

1.4.-245/2010 2010-05-03 Ansökan om förändrad placering av 

värdeautomater på O´Learys, 

Centralen, Stockholm. Ingen erinran. 

 

Monica Fredriksson  

1.5.2.-217/2010 2010-05-07 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl.11.00 och 01.00 

inomhus på Treklövern, Klara Östra 

Kyrkogata 12. 

 

Christina Rapp Lundahl  

 

       

 

Forts. 
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Forts. § 15  

 

1.4.-251/2010

  

2010-05-19 Ansökan om restaurangkasino-

tillstånd på Le Bon Palais, Barnhus-

gatan 12-14. Ingen anmärkning.  

 

Monica Fredriksson 

1.4.-273/2010 2010-05-19 Ansökan om tillstånd för spel på 

värdeautomater på Lasergame, 

Surbrunnsgatan 42. Ingen erinran.  

 

Monica Fredriksson  

1.4.-320/2010 2010-06-02 Ansökan om restaurangkasino-

tillstånd på Ambassadeur, Kungs-

gatan 18. Ingen anmärkning.  

 

Monica Fredriksson  

1.4.-317/2010 2010-06-04 Ansökan om tillstånd för spel på 

värdeautomater på the Flying Horse, 

Odengatan 44. Ingen erinran. 

 

Monica Fredriksson  

1.5.2.-292/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 11.00 och 22.00 

inom- och utomhus på Brunkebergs 

Bar, Brunkebergs torg.  

 

Christina Rapp Lundahl 

1.5.2.-297/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 11.00 och 01.00 

inomhus på Volvoterassen by Mix 

N´go, Jussi Björlings Allé 5 

(Kungsträdgården)   

 

Christina Rapp Lundahl 

1.5.2.-304/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 11.00 och 03.00 

inomhus och mellan kl 11.00 och 

00.00 utomhus på The Flying Horse, 

Odengatan 44. 

 

Christina Rapp Lundahl  

1.5.2.-305/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 11.00 och 22.00 

inom- och utomhus på Bistro 

Bestick, Bryggargatan 8. 

 

 

Christina Rapp Lundahl 

 

 

      Forts.  
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1.5.2.-308/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 08.00 och 22.00 

på Kulturhuset stories, Sergels torg 

3.  

 

Christina Rapp Lundahl 

1.5.2.-313/2010 2010-06-09 Tillstyrkt ansökan om alkohol-

servering mellan kl. 20.00 och 03.00 

på Layer Cake Lounge, Norrlands-

gatan 31-33.  

 

Christina Rapp Lundahl  

1.4.-/2010 2010-06-09 Ansökan om spel på värdeautomater 

på Cumin Club, Luntmakargatan 90. 

Ingen erinran.  

 

Monica Fredriksson  

1.4.-331/2010 2010-06-09 Ansökan om förändrad placering av 

värdeautomater på Jolo & Co, 

Västmannagatan 50. Ingen erinran.  

 

Monica Fredriksson  

 2010-06-01 Inhyrning av försöks-/tränings-

lägenheter, Petrejusvägen 31.   

 

Ulrika Engström  

 2010-06-01 

 

Inhyrning av försöks-/tränings-

lägenheter, Tulegatan 53. 

 

Ulrika Engström 

 2010-03-01 Avslutade kontrakt försöks-/tränings-

lägenheter, Surbrunnsgatan 9. 

 

Ulrika Engström 

 2010-05-01 Avslutade kontrakt försöks-/tränings-

lägenheter, Ramvägen 1.  

 

Ulrika Engström 

 2010-06-01 Avslutade kontrakt försöks-/tränings-

lägenheter, Nordmarksvägen 1.  

 

Ulrika Engström 

 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

 

  ________________________________  
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§ 16  

Inkomna / upprättade handlingar  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Följande handlingar anmäldes: 

 

1. Beslut från Socialstyrelsen med anledning av ansökan om tillstånd att bedriva 

enskild verksamhet enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

vid Norrmalms dagliga verksamhet. Diarienummer 1.6.-296/2010. 

 

2. Beslut från Socialstyrelsen med anledning av ansökan om tillstånd att bedriva 

enskild verksamhet enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

vid verksamhet Misa, ARC Döbelnsgatan. Diarienummer 1.6.-332/2010. 

 

3. Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och Stockholms stad om 

hälso- och sjukvårdsansvar för äldre samt personer med funktionsnedsättning, 

utvecklingsstörning eller autismspektrumtillstånd samt för personer med förvärvad 

hjärnskada eller annan kognitiv svikt. Diarienummer 2.2.1.-309/2010. 

 

4. Överenskommelse om samverkan mellan Norrmalms och Södermalms stadsdels-

nämnd gällande budget- och skuldrådgivning under 2010. Diarienummer 104-

624/2009.  

 

5. Svar på medborgarförslag om fler parkbänkar i Bellevueparken. Diarienummer 

1.2.4.-221/2010. 

 

6. Protokoll från möte i Norrmalms brottsförebyggande råd den 22 april 2010. 

 

7. Rättvisa markupplåtelser för kiosker och gatukök med samma läge, medborgar-

förslag. Begäran om omprövning av avgifter från Norrmalms stadsdelsnämnd. Svar 

på återremiss från trafik- och renhållningsnämnden den 19 november 2009. Utdrag 

ur protokoll fört vid trafik- och renhållningsnämndens sammanträde den 18 maj 

2010, § 23. Diarienummer 002-749/2009.  

 

8. Diarieförda handlingar under perioden 11 maj – 8 juni 2010.     

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanns Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

  ________________________________  
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§ 17  

Övriga frågor  

 

 Vice ordföranden Lars Arell (S) anmälde en skrivelse från Socialdemokraterna 

angående samverkan med landstinget. Diarienummer 1.2.5.-362/2010. 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

 Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande.  

 

 Ordföranden Hanna Broberg (M) informerade om en inbjudan till Äldreomsorgs-

dagarna den 28-29 oktober.  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

En företrädare för majoriteten och en för oppositionen ges möjlighet  

att delta i konferensen. Anmälan kan göras till nämndsekreteraren efter 

överenskommelse inom majoriteten respektive oppositionen.  

 

 

  _____________________________  
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§ 18  

Krav och anmodan om rättelse vad gäller den verksamhet Digni Care AB bedriver 

vid Vasens vård- och omsorgsboende 

Diarienummer 1.2.1.-351/2010 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att underteckna och till Digni Care AB 

översända till detta tjänsteutlåtande bifogad skrivelse. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) deltog inte i beslutet men anmälde ett särskilt 

uttalande.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 22 juni 

2010.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Yildiz Kafkas (MP) lämnade följande särskilda uttalande:   

 

Vi beklagar att ett så viktigt ärende skickas till nämndledamöterna samma 

dag som beslutet med omedelbar justering ska fattas. Det är inte ens säkert 

att beslutsunderlaget har nått alla ledamöter innan mötet inleds. Vår 

inställning i frågan är att efter så omfattande misskötsel av Vasens äldre-

boende, borde avtalet ha upphävts för länge sedan. För nämndens känne-

dom vill vi också nämna att för bara några dagar sedan har en äldre dam 

på Vasens vård- och omsorgsboende fått en svår brännskada på läppen 

efter att hon matats med alltför het mat. Händelsen upptäcktes av en 

anhörig och dokumenterades i bild.  

 

I övrigt hänvisar vi till vårt yttrande i ärende 5 som handlar om en remiss 

från Socialstyrelsen angående Digni Care AB.  

 

 

  _____________________________ 

 


